

Tsuyoshi Ozawa

Vegetable Weapons



Tsuyoshi Ozawa, *Vegetable Weapon: Sauri fish ball hot pot*, Tokyo

Following in the footsteps of Dada and Fluxus artists, Ozawa adapts subcultural visual languages to suggest political and social transformation, and uses humor and interaction to break down stereotypes. In *Museum of Soy Sauce Art*, 1998 – 2000, he used soy sauce as a drawing medium to create parodies of historical Japanese masterpieces. The ongoing work, *Vegetable Weapon*, begun in 2001, presents photographs of people holding foodstuffs arranged in the shape of a gun. Each of these “weapons” is composed using the ingredients of that person’s favorite local dish. That a gesture of conflict can become an opportunity for sharing suggests that enmity and friendship sometimes represent two sides of the same coin.

Text: Yukie Kamiya



Tsuyoshi Ozawa, *Vegetable Weapon: Parippu (Lentil Curry)*, New York

Inspiziert von Dada- und Fluxus-Künstlern bedient sich Tsuyoshi Ozawa subkultureller visueller Codes, um auf politische und soziale Veränderungen hinzuweisen, wobei er Humor und Interaktion zum Aufbrechen von Stereotypen einsetzt. In seinem Werk *Museum of Soy Sauce Art*, 1998 – 2000, parodierte er mit Sojasauce historische japanische Meisterwerke. Das 2001 begonnene *Work-in-progress Vegetable Weapon* besteht aus Fotografien von Menschen, die in Form einer Waffe arrangierte Lebensmittel in der Hand halten. Jede dieser „Waffen“ ist aus den Zutaten der regionalen Liebesspeise der fotografierten Person hergestellt. Eine kriegerische Geste wird so zu einer Chance des Teilens und zeigt, dass Feindschaft und Freundschaft manchmal zwei Seiten der selben Münze sind.

Text: Yukie Kamiya

Aus dem Englischen von Wilfried Prantner.

Vegetable Weapons



Tsuyoshi Ozawa, *Vegetable Weapon: Mutton hot pot*, Beijing



Tsuyoshi Ozawa, *Vegetable Weapon: Waterzoi*, Lille, France

Vegetable Weapons



Tsuyoshi Ozawa, *Vegetable Weapon: Vaca atolada*, Rio de Janeiro



Tsuyoshi Ozawa, *Vegetable Weapon: Graflax (Salmon in salt and herb)*, New York